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庄祖鲲牧师/博士，福建省晋江县人，出生于台湾。1970 年台大化工系毕业后，曾先在台

湾工业界及国家研究院服务十五年，期间还获得美国西北大学化工博士学位。1990 年庄

博士蒙召全职事奉，乃再度赴美攻读神学。1995 年获得芝加哥三一神学院的跨文化学

（Intercultural Studies）博士学位。随后庄博士在美国麻州波士顿担任牧师，也常在

中国、美国、东南亚及其它地区教授神学课程。庄博士主要著作有《宣教历史》、《宣教神

学》和《宣教与文化》三本宣教丛书，以及《说禅论道》、《迥别》、《大哉问——基督教护

教学概论》、《真道辩——论异端、别异教派与异教》及《天启义路——基督教伦理学概论》

等书。 

Dr. Tsu-Kung Chuang earned a Ph. D. degree in Chemical Engineering from Northwestern 

University in 1983. After serving in the chemical industry and national laboratories for 15 years, 

he went to seminary and earned a second Ph. D. in Intercultural Studies from Trinity Evangelical 

Divinity School (IL) in 1995. Dr. Chuang is serving as the pastor of Emeth Chapel in 

Massachusetts, an itinerant preacher and a lecturer. He has published several books in Chinese 

including Zen and Dao: Dialogue between Christianity and Buddhism, Confucianism and 

Daoism (2009), Answering Skeptic’s Questions: Introduction of Christian Apologetics (2019), 

Defend the Truth: Cults, Sects and Other Religions (2020), God’s Way to Righteousness: An 

Introduction of Christian Ethics (2021), and a series of books on mission: Mission Theology 

(2022), Mission & Culture (2023), and Mission History (2024).   

 


